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Karácsony

Kedves Gyerekek!

Karácsony van. Mostani alkalommal nem egy szokványos karácsonyi igét szeretnék felolvasni, amit elém
hozott az Úr. A Zak.6:12 így szól: „És szólj néki, mondván: Ezt mondja a Seregeknek Ura, mondván: Ímé
egy férfiú, a neve Csemete, mert csemete támad belőle, és megépíti az Úrnak templomát!”

Egy Csemete nevű férfiról szól ez az ige, és gondolom, sejtitek, kire utal: az Úr Jézus Krisztusra. Ez egy
ószövetségi prófécia, ami a jövőre vonatkozott Zakariás próféta idejében. Az Úr Jézus születéséről nagyon sok
prófétai ige szólt, így a zsidóság várta a megígért Messiását, aki majd elhozza számukra a szabadulást és a
földi jólétet. Érdekes, hogy felnőtt férfiról beszél, Csemete néven. De mit is jelent a csemete szó? Biztosan
hallottátok már sokszor ezt a kifejezést. Első jelentése: magról kelt, vagy nevelt fiatal fa, magonc. De a tőről,
sarjról, dugványról nőtt fiatal fát is jelent. Másodsorban a kisgyermekekre is szokták használni. „De amint
körülnéz a víg csemetéken, sötét arcredői elsimulnak szépen.” - mondja Arany János a Családi körben. Tehát a
csemete legtöbbször egy kicsiny magból kel ki és lesz hatalmas fává évek hosszú sora alatt. Az Úr Jézus is,
amikor a földre jött nem felnőtt férfi képében tette ezt, hanem egészen kicsiny isteni magból egy szűz leány -
Mária- méhében kezdett növekedni. Végigment ugyanazon a fejlődési folyamaton, mint minden ember,
csecsemőtől a felnőtt korig. A csemetére mi a jellemző? Egyrészt olyan, mint a nagy fa csak éppen jóval
kisebb méretben. Szára, levelei, sejtjei, mindene megegyezik. Éppen a méretéből adódóan nagyon sérülékeny.
Könnyen törik, az állatok szívesen lelegelik, nem bírja, úgy a szárazságot stb. Nagyon kell rá vigyázni, ezért
sokszor láthattok a kis facsemeték körül kis védőhálót, vagy egy-egy erős cöveket. A telepített erdőt, a
csemetést is körbe szokták keríteni a vadak ellen. De ugyanígy egy csecsemőre is nagyon kell vigyázni, mert
gyenge, mindenre érzékeny. Rátok is nagyon vigyáztak és vigyáznak szüleitek, óvnak minden káros dologtól.
A növekedés során egyre inkább megerősödik, ellenállóbb lesz a csemete és a kisgyermekek is. A férfiról - az
Úr Jézusról- azért Csemeteként szól itt a prófécia, hogy utaljon arra, hogy ugyanúgy növekszik, majd, mint
minden más gyermek. Semmiben nem élvez előnyt, nem királyi palotába születik, hanem egy jászolba és
ugyanúgy egy munkáscsaládban ácsként kell dolgoznia. Isten gondoskodott róla, hogy ne érhesse az a vád,
hogy neki könnyű volt, mert különleges képességekkel rendelkezett, mindene megvolt stb. Tudta mi az, hogy
éhség, szomjúság, hideg, hajlék nélküli alvás, betegség, fájdalom, szidalom, gyalázat. Teljesen emberré lett,
átérezte minden nyomorúságát, mégis mindig engedelmes volt és megelégedett.

Ebből az igéből azt az üzenetet is szeretném ide hozni, hogy az Úr Jézus is, amikor megszületik egy-egy
hívő szívben, így növekszik. Amikor a szívünkbe fogadjuk, mint egy kicsiny mag fogan meg, aztán egyre
növekszik, természetesen, ha ebben mi is munkatársai vagyunk és engedelmeskedünk neki. Az új élet is
először alig látszik, de aztán egyre inkább kibontakozik, egyre jobban átformálódunk Jézus Krisztus képére. A
friss megtérések, a csemete állapot veszélyes is, mert nagyon törékeny és sérülékeny, akár a facsemete. Ha
jönnek a próbák, viharok, nehézségek könnyen eltörhet, derékba törhet egy hívő élet. Természetesen Isten jó
gazda, gondoskodik védőhálóról is nem rajta múlik, ha megsérül. Megengedhet ugyan próbákat, de nem hagy
feljebb kísérteni, mint azt elszenvedhetnénk. A csemetének az a jó tulajdonsága is megvan, hogy hamar
regenerálódik, gyógyul, újra kihajt. És mi kell a csemete növekedéséhez? Jó talaj, napfény, víz és levegő.
Szellemi értelemben felszántott, befogadó engedelmes szív, az Úr világosságában járás, ige, testvéri közösség.

Úgy folytatódott a felolvasott ige: „ ...és megépíti az Úrnak templomát.” Mi ez a templom? Pál apostol
beszél róla, hogy a Gyülekezet szent templommá növekszik az Úrban. De arról is, hogy a testünk egyénenként
is, a Szent Szellem temploma. Az Úr Jézus építi a templomot. Ez nagy ígéret. Akiben a Csemete-Jézus
lakozást vett annak a teste a Szent Szellem temploma lett és végzi az építést, a növekedést. Talán nem is
vagyunk képesek teljesen felfogni ennek az óriási jelentőségét és kiváltságát. Viszont amit megértettünk, azért
hála lehet a szívünkben mindnyájunknak, akikben a Csemete-Jézus Krisztus lakozást vett és növekszik.
Akiben pedig még nincs ott, nyissa meg a szívét, hogy elkezdhesse ezt a csodálatos munkát!
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